
er maatregelen getroffen worden,
zoals bij de industrie, of door
invoering van een heffing, zoals bij
de Wet verontreiniging oppervlakte-
wateren. Wij doen het in vrijwel alle
sectoren en het geldt bijvoorbeeld
ook voor afvalkosten; ook die
moeten door de veroorzakers betaald
worden, en dat zijn wij allen. In de
rekening is heel veel begrepen, ook
de hele structuur van de afvalketen.
De handhaving echter wordt betaald
uit de algemene middelen; het gaat
dan puur om de inspectie. Het
doorrekenen van milieukosten in
bijvoorbeeld de kosten van
vergunningverlening vindt gedeelte-
lijk plaats. Dat is vergelijkbaar met
gedeeltelijke financiering door het
landbouwbedrijfsleven in dit dossier.
Ik neem aan dat ik de heer Van der
Linden hiermee de gewenste
helderheid heb verschaft.
Ik zou geneigd zijn om in te gaan

op hetgeen de heer Stellingwerf aan
de orde heeft gesteld wat betreft de
normen na 2000, maar ik zie hem
niet. Ik was in ieder geval buitenge-
woon verheugd met zijn uitspraken
over de verantwoordelijkheid voor de
algemene milieuproblematiek, ook in
deze sector. Ik ben van mening – en
ik dacht dat hij dat aanvankelijk ook
was – dat dit ook betekent dat je nu
de fundamentele discussie over de
normen, ook na het jaar 2000, moet
voeren, omdat je de sector moet
aangeven wat er op de langere
termijn verwacht wordt. De sector
moet weten waarop hij kan rekenen
en welke investeringskosten er
eventueel moeten plaatsvinden. Dat
betekent ook dat wij de milieusector
duidelijkheid kunnen geven.
De heer Stellingwerf heeft voorts

gevraagd waarom Minas de
ammoniakmaatregelen niet geheel
kan aansturen. In beginsel kan Minas
de dure ammoniakmaatregelen zoals
emissiearme stallen niet afdwingen.
Een apart ammoniakbeleid blijft dus
absoluut noodzakelijk. Wij kunnen als
dat gewenst is verder discussiëren
bij gelegenheid van de evaluatie van
de interim-wet ammoniak.
Dan heeft de heer Ter Veer

gevraagd of in de notitie over de
stikstofverliezen aandacht besteed
kan worden aan het beregenings-
regime en dat zullen wij dan ook
doen. Verder heeft hij gevraagd hoe
het zit met het veevoederconvenant
dat nog niet getekend is en wat we
doen met het tekort dat daardoor
ontstaat bij het uitoefenen van onze
plannen ten aanzien van de

doelstelling. Op het ogenblik dat wij
nog niet tot ondertekening van het
veevoederconvenant zouden kunnen
overgaan, betekent het dat het
verdisconteerd wordt in de taakstel-
ling van de herstructureringsplannen
van de regio’s oost en zuid. Dan
wordt die taakstelling dus hoger.
Mevrouw Vos heeft gevraagd

wanneer de notitie over de fosfaat-
verzadigde gronden komt. Die notitie
komt in juni. Zij heeft ook gevraagd
of er geld uit Europese fondsen ter
beschikking gesteld kan worden voor
het stikstofbeleid. Ik kan haar zeggen
dat wij op dit ogenblik onderzoeken
welke mogelijkheden daarvoor zijn.
Het lijkt in ieder geval niet helemaal
uitgesloten. In haar motie op stuk nr.
33 heeft zij gevraagd om extra geld
ter beschikking te stellen voor het
stikstofbeleid. Ik vraag haar om die
motie nog niet in te dienen, want op
dit ogenblik doen wij nog een
onderzoek naar de mogelijkheden
om gebruik te maken van bestaande
fondsen. We kunnen ten eerste nog
niet helemaal zeggen hoeveel geld
we nodig hebben voor het beleid en
ten tweede zou het best kunnen dat
we nog het een en ander kunnen
halen uit de bijdrageregeling voor
gebiedsgericht milieubeleid en
wellicht kan ook het groenfonds ons
nog iets bieden.
Voorzitter! Hiermee heb ik de

vragen die mij gesteld zijn beant-
woord.

De algemene beraadslaging wordt
gesloten.

De voorzitter: Ik stel voor, aan-
staande dinsdag te stemmen.

Daartoe wordt besloten.

Sluiting 22.40 uur
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Lijst van ingekomen stukken,
met de door de voorzitter
terzake gedane voorstellen:

1. een koninklijke boodschap, ten
geleide van het voorstel van wet
Wijziging van de Wet op de
inkomstenbelasting 1964 (aanpassing
belastingheffing met betrekking tot
tijdelijke genotsrechten) (25224).

Deze koninklijke boodschap, met de
erbij behorende stukken, is al
gedrukt en rondgedeeld;

2. drie brieven van de voorzitter van
de Eerste Kamer der Staten-
Generaal, met de mededeling, dat zij
in haar vergadering van 18 februari
1997 de haar door de Tweede Kamer
toegezonden voorstellen van wet,
gedrukt onder de nummers 23491,
24662 en 24781, heeft aangenomen.

De voorzitter stelt voor, deze brieven
voor kennisgeving aan te nemen;

3. de volgende brieven:
een, van de staatssecretaris van

Buitenlandse Zaken, ten geleide van
de agenda van de Algemene Raad
d.d. 24/25 februari 1997 (21501-02, nr.
190);
twee, van de minister van

Volkshuisvesting, Ruimtelijke
Ordening en Milieubeheer, te weten:
een, over de woningbouw in
Noord-Brabant (23599, nr. 11);
een, over de mondelinge behande-
ling van het wetsvoorstel inzake
stortplaatsen (24321, nr. 15);
een, van de minister van Verkeer

en Waterstaat, over het storten van
klasse 4-baggerspecie in diepe
zandwingaten (25000-XII, nr. 41);
een, van de minister van

Landbouw, Natuurbeheer en Visserij,
over de varkenspest (25229);
een, van de minister van

Volksgezondheid, Welzijn en Sport,
over de berichtgeving in enkele
kranten, dat het Academisch
Ziekenhuis Maastricht de afdeling
perfusie verkocht zou hebben aan
een geneesmiddelenfabrikant
(25000-XVI, nr. 49).

Deze brieven zijn al gedrukt en
rondgedeeld;

4. de volgende brieven:
een, van de minister van

Binnenlandse Zaken, over plaatsing
van het Rechtspositiebesluit
gedeputeerden en wethouders in het
Staatsblad;
een, van de minister van

Onderwijs, Cultuur en Wetenschap-
pen, inzake het verslag van de Wet
op de studiefinanciering 1996-1997
(25163);
een, van de minister van Defensie,

over de gedragscode voor blauw-
helmen;
een, van de minister van

Economische Zaken, over afspraken
over het derde Milieuactieplan
energiedistributiebedrijven (MAP
2000);
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een, van de minister van Sociale
Zaken en Werkgelegenheid, over de
Wet voorzieningen gehandicapten;
een, van de staatssecretaris van

Volksgezondheid, Welzijn en Sport,
over het plan van Aanpak en
Werkplan 1997 van de projectgroep
Jeugd in beweging.

De voorzitter stelt voor, deze brieven
door te zenden aan de betrokken
commissies ter afdoening en niet te
drukken;

5. een brief van de Nationale
adviesraad voor ontwikkelingssa-
menwerking, ten geleide van
commentaar op het Green Paper on
relations between the European
Union and the ACP.

Deze brief ligt op de griffie ter
inzage. Kopie is gezonden aan de
betrokken commissie.
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